
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Karczewskiego 

na 14. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 kwietnia 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z licznie docierającymi do mnie apelami producentów czarnych porzeczek proszę o rozważe-

nie wprowadzenia, proponowanych przez plantatorów, regulacji zasad skupu tych owoców. 

Polska była dotychczas największym producentem czarnych porzeczek. Niestety ze względu na brak od-

powiednich regulacji, w tym gwarancji opłacalności produkcji, w niedługim czasie może się to zmienić. Od 

2 lat cena kilograma owoców kształtuje się w okolicach 30 gr, podczas gdy koszt jego wyprodukowania wy-

nosi 2 zł. Oznacza to stałe straty dla wielu plantatorów, przez co zmuszeni są oni zadłużać się lub bezpowrot-

nie rezygnować z uprawy. 

W obecnej niekorzystnej sytuacji brak regulacji rynku owoców wykorzystywany jest przez duże zakłady 

przetwórcze, które dyktują zaniżone ceny. Polscy producenci czarnych porzeczek potrzebują więc wsparcia, 

stabilizacji rynku owoców i to jeszcze przed zbliżającym się sezonem. Proponują oni wprowadzenie umów 

kontraktacyjnych z zakładami przetwórczymi i minimalnej ceny skupu, nie niższej od kosztu produkcji. 

Mając to na uwadze, proszę o informację, czy Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi prowadzi obecnie 

działania mające na celu polepszenie sytuacji plantatorów czarnych porzeczek, a jeśli tak, to na jakim etapie 

się one znajdują i jakich zmian mogą oczekiwać w najbliższym czasie rolnicy. 

Z poważaniem 

Stanisław Karczewski 
 


